
P R O T O K Ó Ł Nr VI / 15 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe , odbytej w dniu 22 maja 2015 r 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych . 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz.10-tej , zakończono o godz. 14:00 . 

Na stan radnych – 15 , obecnych było 15 w/g załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli : Skarbnik Gminny , Sekretarz Gminy , sołtysi oraz mieszkańcy 

gminy . 

 

Ad.pkt.1 

Przewodniczący Rady otworzył sesję , powitał zebranych i stwierdził qorum władne do 

podejmowania prawomocnych uchwał .  

 

Ad.pkt.2 

Przewodniczący Rady zapytał czy do porządku obrad macie państwo zapytania . 

 

Wójt gminy wniósł o uzupełnienie porządku obrad o„ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie , restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków „ . Wynika to ze zmian budżetu gminy , ale musi być odrębna 

uchwała . 

 

Radny Witold Nosarzewski – zgłaszam wniosek formalny o nieuzupełnianie porządku obrad 

o ten punkt . Była krótka wzmianka na posiedzeniach komisji , mam duże wątpliwości . Mam 

wrażenie , że radni nie do końca zdają sobie sprawę z tego co to oznacza dla nas , dla budżetu 

, dla sytuacji na terenie gminy . Wnoszę przynajmniej o przesuniecie tego tematu do następnej 

sesji , ażeby taką uchwałę spróbować wprowadzić , żeby można było porządnie ją 

przedyskutować , żebyśmy mogli się do tego przygotować . Ja uważam , że to jest zbyt 

poważna konsekwencja ,bo ona dotyczy prawie 900 tysięcy złotych z budżetu gminy , które 

pan wójt planuje przeznaczyć na remont dworku . Czy my nie mamy pilniejszych potrzeb .  

 

Wójt wyjaśnił , że chodzi o 208 tys. złotych . Cały projekt jest na kwotę ok.500 tys. zł , z tego 

z dotacji gminnej 208 tys. zł . reszta to jest dotacja . Te pieniądze przeznaczamy na remont 

dworku czyli współfinansujemy / nasze 200 + 300 dotacji/ 

Nie możemy tego przełożyć na dalszy plan , bo jest to ostatni czas na rozliczenie tego 

wniosku najpóźniej do 30 czerwca br. Jak przeciągniemy to , to ta realizacja będzie 

niemożliwa . Albo w tej chwili podejmiemy ten temat , albo będziemy przeciągać i po prostu 

zadanie nie zostanie zrealizowane . Bardzo proszę o przyjęcie tej poprawki porządku obrad , o 

tą uchwałę .  

 

Radny Ryszard Trzciński – faktycznie na posiedzeniach komisji było to częściowo omawiane 

i jest tu częściowe zaskoczenie radnych , ale było mówione o tym , że mieliśmy to zmienić w 

paragrafie , i faktycznie ta kwota jest zapisana . Myślę , że remont dworku jest tak 

zaawansowany , bo na dziś mamy zrobione ponad 50 %. Zrobiona zostało już : wymieniona 

więźba dachowa , wymieniona blacha , w środku zrobione posadzki , instalacja grzewcza , 

częściowo instalacja elektryczna ,częściowo osadzone są okna i zakupione drzwi . Są to 

pieniądze na zrobienie elewacji zewnętrznej .Być może jest to drogie lub droższe , ale z tego 

powodu , że konserwator trzyma rękę nad tym dworkiem i trzeba to odtwarzać tak jak było. 

Zwracam się do państwa o wprowadzenie tej uchwały do porządku obrad . 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że mamy dwa wnioski formalne i będziemy je 

glosować . 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Wójta o uzupełnienie  

porządku obrad : 



za................................... - 14 

przeciw......................... - 1 

wstrzymało się............. - 0 

 

Radni większością głosów „ za” poparli wniosek Wójta o uzupełnienie porządku obrad . 

 

Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad , po zmianie który 

przedstawia się następująco : 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

2. Porządek obrad . 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej III sesji Rady Gminy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w  

Węgrze 

5. Podjęcie uchwały w sprawie sieci publicznych szkół podstawowych oraz granic ich 

obwodów . 

6. Podjęcie uchwały w sprawie sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz granic ich obwodów . 

7. Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę p. Krzysztofa Garusa do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie na Uchwałę Nr 65/VI/07 

Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 9 lipca 2007 r. w sprawie zaliczenia istniejącej 

drogi na terenie gminy Czernice Borowe w miejscowości Obrębiec , do kategorii 

dróg gminnych . 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2015-2033. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 49/III/14 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 

2015 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów . 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty . 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu , częstotliwości i trybu uiszczania 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi . 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi za pojemnik o określonej pojemności . 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości , na których znajdują 

się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 

rekreacyjno – wypoczynkowe , wykorzystywanych jedynie przez część roku . 

15. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów . 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi , składanej przez właściciela 

nieruchomości . 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia na własność Gminy Czernice Borowe 

nieruchomości Skarbu Państwa położonych w obrębach Chojnowo , Górki oraz 

Kuskowo i Jabłonowo . 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na pracę konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

19. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Czernice 

Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działalności 

pożytku publicznego na 2014 rok. 



20. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej za 2014 rok dla Gminy Czernice 

Borowe . 

21. Interpelacje radnych złożone na piśmie . 

22. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 

23. Wolne wnioski i zapytania. 

24. Zakończenie obrad sesji .  

Przewodniczący poddał pod 

głosowanie porządek obrad : 

za................................... - 14 

przeciw......................... - 1 

wstrzymało się............. - 0 

 

Porządek obrad został większością głosów „za” przyjęty .  

 

Ad.pkt.3 

Przewodniczący obrad poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie protokółu z poprzedniej V sesji Rady Gminy . 

 

Dyskusja: 

radny Nosarzewski Witold – protokolantka powiedziała , że wysłała do mnie protokół , ale ja 

nie otrzymałem meilem protokółu , w związku z tym nie mogę się w tym temacie 

wypowiedzieć . 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że protokół był w formie pisemnej wyłożony na 

posiedzeniach komisji i w/g informacji protokolanta był wysłany meilem do pana , panie 

radne potwierdzają , że otrzymały protokół .  

 

Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokółu : 

za................................... - 14 

przeciw......................... - 0 

wstrzymało się............. - 1 

 

Rada Gminy większością głosów „ za” przyjęła protokół z V sesji Rady Gminy . 

 

Ad.pkt 4 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej  

im. Jana Pawła II w Węgrze . 

Przewodniczący Rady poinformował , że zgodnie z prowadzonymi rozmowami szkoła będzie 

prowadzona przez Stowarzyszenie . 

 

Dyskusja : 

radny Nosarzewski Witold – mam wątpliwości do zapisu w § 2 „ tj. wskazania szkoły w 

Czernicach Borowych dla uczniów z Węgry „ 

Wójt – my musimy określić granice obwodów dla wszystkich miejscowości z terenu gminy. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 10 

przeciw................................ - 4 

wstrzymało się.................... - 1 

 

Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 63/VI/15 w sprawie likwidacji 

Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Węgrze . 



Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad.pkt.5 

Przewodniczący poinformował . że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie sieci publicznych szkół podstawowych oraz granic ich obwodów . 

Dyskusja : 

 

radny Nosarzewski Witold – nawiążę jeszcze do mojej wcześniejszej uwagi do poprzedniej 

uchwały .Chciałbym przedstawić państwu uwagi do protokołu . Swego czasu komisja oświaty 

zapoznała się ze stanem naszych szkół na terenie gminy .Z tej naszej wizyty został 

sporządzony protokół . Nie miałem możliwości złożenia swoich uwag w protokole komisji . 

Chciałbym to zrobić teraz .Odczytał treści swojego pisma w w/w sprawie . Pismo złożył do 

Przewodniczącego Rady , które stanowi załącznik do protokołu .  

Generalnie jesteśmy , żeby nasza szkoła przeszła pod Stowarzyszenie . Niech gmina nie 

podejmuje działań , ażeby wyciągnąć dzieci z naszej szkoły. Chciałbym zapobiec praktykom 

wyciągania dzieci z naszej szkoły . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 14 

przeciw................................ - 1 

wstrzymało się.................... - 0 

 

Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 64/VI/15 w sprawie sieci 

publicznych szkół podstawowych oraz granic ich obwodów . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad.pkt.6 

Przewodniczący poinformował . że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz granic ich obwodów . 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 14 

przeciw................................ - 1 

wstrzymało się.................... - 0 

 

Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 65/VI/15 w sprawie sieci 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz granic ich obwodów . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad.pkt.7 

Przewodniczący poinformował . że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę p. Krzysztofa Garusa do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Warszawie na Uchwałę Nr 65/VI/07 

Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 9 lipca 2007 r. w sprawie zaliczenia istniejącej 

drogi na terenie gminy Czernice Borowe w miejscowości Obrębiec , do kategorii 

dróg gminnych . 

 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 



i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 14 

przeciw................................ - 0 

wstrzymało się.................... - 1 

 

Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 66/VI/15 w sprawie odpowiedzi 

na skargę p. Krzysztofa Garusa do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie na 

Uchwałę Nr 65/VI/07 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 9 lipca 2007 r. w sprawie 

zaliczenia istniejącej drogi na terenie gminy Czernice Borowe w miejscowości Obrębiec , do 

kategorii dróg gminnych . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad.pkt.8 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2015-2033. 

Przewodniczący Rady poinformował , że radni dzisiaj otrzymali materiały , które zawierają 

zmiany w budżecie ustalone na posiedzeniach komisji . 

 

Dyskusji nie było . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 14 

przeciw................................ - 0 

wstrzymało się.................... - 1 

 

Rada Gminy większością głosów „ za” podjęła Uchwałę Nr 67/VI/15 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2015-

2033. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad.pkt.9 

Przewodniczący Rady poinformował , że zgodnie z porządkiem obrad w tym punkcie 

przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 49/III/14 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 

2015 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tej uchwale znajdują się wszystkie zmiany 

wynikające z posiedzenia komisji Rady . 

 

Wójt – w tej uchwale tak jak dyskutowaliśmy na komisji , są zmiany takie jak : dotacja na 

Policję i na remont dworku w Chojnowie . 

 

Dyskusja : 

radny Nosarzewski Witold - Wójt wspomniał o likwidacji projektu na remont kapliczek . Tak 

łatwo państwo przekładacie te pieniążki . Mam pytanie . Czy jesteście państwo za tym , żeby 

udzielić dotacji kilku tysięcy złotych , ażeby zakupić dla Gimnazjum tablicę interaktywną . 

Dyrektor bardzo prosiła . Wyobraźcie sobie , że w Gimnazjum jeszcze nie ma takiej tablicy w 

dzisiejszych czasach . To jest po prostu wstyd . Pan Wójt usiłował robić kampanię , że 

dopytywał radnych czy zgodziliby się na to , ażeby odebrać w szkole w Węgrze tablicę 

interaktywną i wyposażenie sali komputerowej . Bardzo niezrozumiale jest dla mnie takie 

działanie . 

Czy nie stać Rady Gminy np. na doświetlenie w Żebrach . Pan sołtys wielokrotnie o to prosił . 

Państwo radni wydają się być głusi na postulaty społeczeństwa . Jedynie postulaty wysyłane 



przez pana wójta maja pełną akceptację . Ja szczególnie cenię sobie postawę tamtej części . 

Bo to widać , że macie kontakt ze społeczeństwem . 

Ta strona straciła kontakt . Mamy przyjęty na drugiej sesji jednogłośnie , ja też byłem za tym , 

mieliśmy poprawiać stan drogi w Grójcu . Pierwsze napotkane pieniądze i wszystkie na 

pokład i jedziemy dalej . Ale pan wójt zaproponował dworek , miało starczyć , a okazuje się 

że braknie . Na dzisiaj droga w Grójcu jest nieważna , dlaczego . Dla nas drogi to jest 

podstawa . Dworek w Chojnowie to jak będziemy mieli już koszulę to sobie krawat 

powiesimy na tej koszuli . To jest rola dworku . W Chojnowie np. p. Trzciński zwracał uwagę 

przed wyborami , teraz nie - jest ulica , kilkanaście domów przy niej , ale droga ma dziury/. Z 

drugiej strony wybudowano wielką dziurę w ziemi . No i teraz trzeba złożyć modły nie wiem 

gdzie , żeby popadało , żeby tam była woda . Jaki jest cel promowania takiej inwestycji , 

przeznaczania wszelkich wolnych pieniędzy ,a za chwilę podejmiemy uchwałę o wzięciu 

kredytu w wysokości ponad milion złotych . 

A tu jakieś pieniądze się pojawiły , proszę bardzo to inwestujemy . Któż z nas co gospodaruje 

własnymi pieniędzmy w ten sposób się zachowuje . Państwo radni apeluję , dla mnie to jest 

nierozsądne . 

 

Wójt – wydaje mi się , że jak rozmawiamy na ten temat , to pan radny przyjmuje do 

wiadomości pewne rzeczy , a potem niestety chyba pewna demagogia zwycięża i jakieś inne 

emocje . To co przekazuję notorycznie / odniosę się szerzej w interpelacjach / jest czystą 

fikcją , kłamstwem , bez przemyśleń bez analizy ,bo tak sobie pan radny w swojej głowie 

stworzył taki obraz . Wyjaśnię Szkoła Gimnazjum ma kilkadziesiąt tysięcy złotych na 

doposażenie . Jeśli zechce sobie kupić tablicę , to sobie kupią. A jeżeli uznamy za stosowne 

skorzystać z tablicy węgierskiej , to też skorzystamy i zapewniam , że to jest w rekach Wójta. 

Myślę , że o pewnych rzeczach warto powiedzieć szerzej w interpelacjach . Pana zasada jest 

nie do przyjęcia wręcz jest kłamliwa . 

 

Radny Nosarzewski Witold – w odpowiedzi na wypowiedz wójta , że ja kłamię  

w kwestii tablicy interaktywnej ,wiec nie byłem tam sam , byliśmy całą komisją , 

nawet w oficjalnym protokole pan przewodniczący zawarł również prośbę o tablicę 

interaktywną . Taką prośbę wyraziła pani dyrektor . Proszę nie mówić , że ja kłamię. 

Ja wiem co mówię .  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 14 

przeciw................................ - 1 

wstrzymało się.................... - 0 

 

Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 68/VI/15 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 49/III/14 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 29 

grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2015 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad.pkt.10 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów . 

 

Wójt - w roku ubiegłym podjęliśmy uchwałę budżetową na 2015 rok z której wynika wprost , 

że równoważą się dochody i wydatki . Tegoroczne kredyty spłacane są . W efekcie zakładany 

jest deficyt budżetu . Uchwała budżetowa zawiera 

zapis, że pokryciem brakującej kwoty będzie zaciągnięcie kredytu . Wtedy też uchwalając 

budżet zdecydowaliśmy , że będzie zaciągnięty kredyt . Żeby go uruchomić potrzebna jest 

odrębna uchwała .Konsekwencją tego budżetu jest to co dziś technicznie robimy . Nie jest to 



nic nowego , wynika to tylko z założenia przy konstrukcji budżetu gminy , to co było 

wcześniej założone od samego początku . Do ogłoszenia przetargu o kredycie – potrzebna 

jest taka uchwała . Podobnie było robione w minionych latach .Na ten czas nie jest potrzebny 

kredyt , ale chcemy mieć wcześniej bez zbędnego pośpiechu przygotowaną dokumentację . 

Możemy w trakcie roku uruchomić także debet . Pewne inwestycję w okresie VIII – IX.2015 

roku będą wypłacane i wtedy możemy mieć problemy z finansami w kasie . Taką wersję 

zaplanowałem i zaproponowałem . 

 

Dyskusja : 

 

Pan Tadeusz Bartołd – sołtys sołectwa Chrostowo - jak się odbywa przetarg na taki kredyt ? 

Czy to jest wysyłane do banków , czy po uzgodnieniach indywidualnych z bankami . Wiemy, 

że różne banki różne propozycje składają i mają różne prowizje . 

 

Skarbnik Gminy poinformowała , że procedura przetargowa wygląda w ten sposób , że jest to 

przetarg nieograniczony . Przygotowana jest specyfikacja , która zawiera wszystkie warunki 

,które są dla nas korzystne , wywieszona jest przez okres trzech tygodni na BIP Gminy. 

Banki zainteresowane zgłaszają się. Wszystkie sprawozdania WPF , budżetu , opinie RIO – 

są na BIP i banki mogą sobie sprawdzić . Przed uruchomieniem procedury potrzebna jest 

właśnie ta uchwała o kredycie .Jak już jest podjęta taka Uchwała o kredycie - to piszemy 

wniosek do RIO o wydanie opinii o możliwości spłaty tego kredytu . RIO ma 1 miesiąc na 

wydanie opinii o możliwości spłaty kredytu , po prostu opiniuje nam tą uchwałę . Uchwała ta 

musi być przegłosowana bezwzględną większością głosów . Do uchwały przesyłanej do RIO 

dołączany jest też wyciąg z protokółu .Banki składają oferty w zamkniętych kopertach , 

komisyjnie oferty są otwierane i wybierany jest bank , który daje najniższą cenę / oczywiście 

taka cenę jaką mamy w budżecie / . Jeżeli najniższa cena jest wyższa niż mamy w budżecie , 

taka ofertę można unieważnić i rozpocząć następną procedurę przetargową . 

 

Radny Nosarzewski Witold – chciałbym zapytać - po zaciągnięciu tego kredytu jak będzie 

wyglądało nasze zadłużenie . Na jakiej wysokości będzie nasze zadłużenie . Jaki to jest 

procent w stosunku do naszego budżetu . 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała , że zadłużenie będzie na kwotę 7.471.924,62 złotych , jest to 

wykazane w WPF na str. 6 kolumna 6 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 14 

przeciw................................ - 1 

wstrzymało się.................... - 0 

 

Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 69/VI/15 w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów .  

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad.pkt.11 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty . 

Przewodniczący poinformował , że po zmianie ustawy o utrzymaniu czystości zachodzi 

potrzeba dostosowania naszych uchwał . 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwałyi poddał pod głosowanie : 



za............................... - 15 

przeciw...................... - 0 

wstrzymało się........... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr 70/VI/15 w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad.pkt.12 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie określenia terminu , częstotliwości i trybu uiszczania opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi . 

Dyskusji nie było . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 71/VI/15 w sprawie określenia terminu , 

częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.13 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi za pojemnik o określonej pojemności . 

 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 72/VI/15 w sprawie ustalenia stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemnik o określonej pojemności . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.14 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości , na których znajdują 

się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 

rekreacyjno – wypoczynkowe , wykorzystywanych jedynie przez część roku . 

 

Dyskusji nie było . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za..................................... - 14 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 



 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 73/VI/15 w sprawie ustalenia ryczałtowej 

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości , na których 

znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 

rekreacyjno – wypoczynkowe , wykorzystywanych jedynie przez część roku .  

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.15 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów . 

 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za..................................... - 14 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 74/VI/15 w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.16 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi , składanej przez właściciela 

nieruchomości . 

Przewodniczący poinformował , że przy uchwale jest wzór deklaracji. 

Dyskusji nie było . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały  

i poddał pod głosowanie :  

za..................................... - 14 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 75/VI/15w sprawie wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi , składanej przez właściciela 

nieruchomości . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.17 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie przejęcia na własność Gminy Czernice Borowe 

nieruchomości Skarbu Państwa położonych w obrębach Chojnowo , Górki oraz 

Kuskowo i Jabłonowo . 

 

Dyskusja : 

radny Nosarzewski Witold - zapytał się o zapis w & 1 pkt.1 i 2 ”zajętą przez gminną drogę „ 

Czy to oznacza , że drogi gminne przejmujemy na własność gminy . 

 



Wójt – droga jest już zajęta pod drogi , ale gmina nie była właścicielem tych gruntów Na 

drogi jest nieodpłatnie .Tak zaproponowała sama Agencja i tak zostało zrobione . Ponadto 

chodzi również o „ czworak „ w Kuskowie . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały  

i poddał pod głosowanie :  

za..................................... - 14 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 76/VI/15 w sprawie przejęcia na własność 

Gminy Czernice Borowe nieruchomości Skarbu Państwa położonych w obrębach Chojnowo , 

Górki oraz Kuskowo i Jabłonowo .  

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Adeptka.18 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na pracę konserwatorskie , restauratorskie i 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków . 

 

Dyskusja: 

radny Nosarzewski Witold – ja znowu czegoś nie zrozumiałem .Ja przynajmniej tak 

zrozumiałem , że dotacja miała być przeznaczona dla Stowarzyszenia ,a teraz jest na Lokalną 

Organizację Turystyczną. Kiedyś Stowarzyszenie Rozwoju Ziemi Czernickiej przejęło 

dworek , ażeby prowadzić inwestycję , to czemu teraz nie ma Stowarzyszenia tylko LOT. 

 

Wójt - I etap to był zrobiony stan surowy . Z LOT współpracujemy i zwrócili się z 

wnioskiem, że chcieliby wykonać elewację budynku i wykonać dalszy etap robot LOT 

zadeklarował 300 tys. zł z dotacji Starosty oraz pozyskanych środków unijnych z inne 

projektu , a my z gminy 208 tys. zł - czyli 508 tys. złotych , tyle ile potrzeba na wykończenie 

tego obiektu . Na komisjach było mówione , że będzie powierzone stowarzyszeniu . LOT 

zwrócił się z wnioskiem i na jego wniosek możemy przekazać te pieniądze bo oni mają środki 

finansowe . I tak uczynimy , gdyż oni za te pieniądze wykonają planowany remont . 

 

Radny Nosarzewski Witold – było że miało być przekazane stowarzyszeniu , a tu jest inny 

zapis . LOT będzie się starać uruchomić ekspozycje rejonu wschodniego. Ja mam wielkie 

wątpliwości , bo akurat z frontu wschodniego / wiadomo co to było / i czy te pieniądze i na to 

pójdą . 

 

Wójt - to jest działanie partnerskie . Pieniądze pójdą na remont dworu. 

 

Radny Nosarzewski Witold - ale mówił pan , że LOT realizuje ekspozycje frontu 

wschodniego czyli będzie ekspozycja armii okupacyjnej . Tak jak na naszym cmentarzu jest 

tablica „ obrońcom ojczyzny „ – pułk syberyjski . Uważam , że to obraża nas . Czy my nie 

mamy lepszych pomysłów .  

Wójt – w dywagacje historyczne nie będę wchodził . Projekt który realizować będzie LOT 

jest szeroki . To są trzy elementy : remont dworku , kolejka i ekspozycja. Tylko na remont 

dworku przekażemy te pieniądze  

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie :  

za..................................... - 13 

przeciw............................ - 1 

wstrzymało się............... - 0 

 



Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 77/VI/15 w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na pracę konserwatorskie , restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.19 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Czernice 

Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działalności 

pożytku publicznego na 2014 rok. 

 

Dyskusji nie było . 

 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie : 

przyjęcie sprawozdania : 

za..................................... - 13 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 1 

 

Rada Gminy większością głosów „za” przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Gminy Czernice Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami działalności pożytku publicznego na 2014 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu . 

 

 

Ad.pkt.20 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej za 2014 rok dla Gminy Czernice 

Borowe . 

 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący poddał pod głosowanie : 

przyjęcie oceny : 

za..................................... - 14 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła oceny zasobów pomocy społecznej za 2014 rok dla Gminy 

Czernice Borowe . 

Ocena stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.21 

Interpelacje radnych złożone na piśmie , takowych nie było . 

 

Ad. pkt. 22 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta . Radni i sołtysi 

otrzymali z materiałami sesyjnymi to sprawozdanie . 

Sprawozdanie oraz uzupełnienie sprawozdania stanowią załączniki do protokółu. 

 

Radny Nosarzewski Witold - zapytał się o zapis „ z końcem roku „ jak to rozumieć , o jaki 

termin chodzi . Czy nam to nie ucieknie . 

 



Wójt – ustawodawca daje pełną możliwość dostosowania do potrzeb czy możliwości, jeżeli 

jest chęć współpracy czy wsparcia . Mówi się o roku budżetowym , wniosek powinie być 

złożony do 30.IX. W tym roku ustawodawca daje wolną rękę i jeżeli chcecie dać to możecie . 

Jak nie macie środków to możecie nie dać . 

 

Radny Nosarzewski Witold – wnioski na kolektory , czy osoby które już się zapisały na te 

kolektory. Czy gdyby chciały na woltaikę + kolektory - czy mogą się ubiegać i czy to jest 

możliwe. 

 

Wójt – wolałbym tego nie robić , bo przy woltaice mamy problem, bo możemy się nie 

zmieścić w okresie realizacji tgo wniosku. Dlatego wolałbym nie nie wiadomo kto chciałby 

na ten element się zgłosić . W późniejszym terminie / dłuższym / możemy spróbować . 

 

Radny Nosarzewski Witold – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg wyraził chęć zdeklarował 

się , że przy wsparciu finansowym ze strony gmin – możliwe byłoby wykonanie jeszcze 

innych prac w Węgrze. Czy możliwe byłoby spotkanie , ażeby o tym porozmawiać . 

 

Wójt – jest mi o tym wiadomo. Na to trzeba mieć pieniądze i zapisane w budżecie . Musimy 

zadbać o realizacje zadań zaplanowanych w budżecie. Szukam optymalizacji potrzeb i 

wydatków , tak jak przy solarach . Głównie zabudowy kolonijne – oświetlenie uliczne . 

Musimy trzymać się w ryzach . 

Nosarzewski Witold – te nasze drobne wydatki można zaplanować w budżecie , a 

kilka tysięcy złotych można sobie tak ot przeznaczyć na , nie wiem na ekspozycje frontu na 

przykład . 

 

Wójt – staram się w spokoju nie ulegać emocjom . Staram się zrozumieć o co tak naprawdę 

panu radnemu chodzi . W przypadku szkoły opisałem wszystkim i na komisjach , a rodzice mi 

mówili „ co ten radny wam naopowiadał „. Dlaczego panu zależy na tym , aby jątrzyć w 

swojej społeczności i jątrzyć w szerszej społeczności . Jaki cel pan ma . Jeśli cel pan osiąga 

bo dziel i rządź / typowo carskie powiedzenie bo z tego okresu powstało / to jest typowe dla 

pana . Jestem zaskoczony . Radziłbym , ażeby pan się zastanowił , bo cały czas pada 

oskarżanie : inwestycja puste doły , szkoła wyciągamy dzieci . Prosiłem o fakty . Pan 

najczęściej ich nie ma  

Odnośnie inwestycji z powiatem leży już od wielu lat np. ul. Wyspiańskiego . Starosta 

potwierdza , ale nie objęliśmy .W tej chwili zgłoszony jest temat zagospodarowania 

przestrzeni wokół mleczarni , jak najbardziej słuszny . Ale teraz powiem jak to się ma do 

dwóch np. pańskich zachowań , lobbowania sprzedaży mienia wiejskiego czy gminnego , 

żeby uzyskać pieniądze na konkretny cel w waszej społeczności , powtarzania nieprawdy , że 

chcemy rzucić pieniądze z Węgry do Grójca , że chcemy przedsiębiorcy zwracać pieniądze za 

nakłady . Jak ja mam pańskie działania definiować . One są niekonstruktywne , jeżeli panu na 

tym zależy to tak naprawdę brak uzasadnienia , bo takiej konstrukcji jak pan sobie wymyślił 

po prostu się to nie uda osiągnąć . Lampy zazwyczaj generalnie realizujemy jesienią . 

Jeżeli projekt kapliczek upadł , ale w rezerwie innej organizacji jest 300 tys. zł i chce coś 

zrealizować przy udziale - to też jest to dobre . Szukam zawsze alternatyw . Mówiłem 

zastanówcie się nad waszym działaniem , również co do zablokowania sprzedaży mienia 

gminnego . Mam taką konkretną propozycję . Bardzo chętnie idziecie w kierunku gdybyśmy 

mieli to to i to . Zastanówcie się co wy teraz możecie zrobić jako partner . Będzie ok. 100 tys. 

złotych ze sprzedaży nieruchomości w Czernicach i musimy się zastanowić na co 

przeznaczymy. Proponuję wam spotkanie techniczne , gdzie społeczność konkretnie się 

określi co do swojego udziału w realizacji zadania . Spójnego głosu nie słyszę . 

 

Pan Jerzy Łukasiak - to może zróbmy spotkanie i omówimy zadania do realizacji w Węgrze . 

 



Radny Nosarzewski Witold – zarzucił mi pan kłamstwo, mówić prawdę – proszę bardzo . 

Kłamstwo , że wyciąganie dzieci ze szkoły. Proszę bardzo – byliśmy/ nie sam 

byłem /ten temat stawialiśmy podczas rozmowy u pana . Pan oczywiście zaprzeczał , ale 

zdziwił się , że jedna z uczestniczek tej rozmowy powiedziała „ panie Wójcie po co ta 

rozmowa do mnie dzwoniono „. Chce pan dowodów ma pan . Ograbienie szkoły mówi pan , 

że nie jest prawdą , że chciał pan , robił pan wywiad jak zareagują radni jak zabierzemy 

tablicę interaktywną i wyposażenie sali komputerowej . Mówi pan , że to jest nieprawda – tak 

się składa , że też mam świadków . Opuścił pan zebranie w Węgrze , ja pana zatrzymałem i 

chciałem się zapytać , była przy tym p. Ania i sołtys – powiedział pan ,no rzeczywiście 

chciałem się dowiedzieć , czy rzeczywiście ja to muszę zabrać czy nie muszę. Ale znalazłem 

kruczki prawne , że ja wam to zostawię .Tak to było. Pan mówi , że ja blokuję sprzedaż 

mienia wiejskiego . Był pan na zebraniu , była uchwała zebrania wiejskiego - dwóch 

mieszkańców tylko było przeciw , a pozostali byli żeby tego nie sprzedawać . Jak się pan 

zachował , mając mieszkańców za nic , mając uchwałę doprowadził do przetargu , a potem 

opowiadał , że ofrta była nie taka . Zwrot pieniędzy przedsiębiorcom – faktycznie ma pan 

racje , ale czymże to jest jeżeli przedsiębiorca ma dług 7.500 złotych i sam pan mówił , że nie 

można go umorzyć i powinien go wpłacić . I co pan robi – likwiduje mu ten dług. 

Czy to nie jest to samo .Wypłoszyliśmy inwestora z Węgry . Na zebraniu pan mówił  

4 – 10 osób miałyby pracę .Tak się złożyło , że rozmawiałem z tym inwestorem i 

zdecydowanie zaprzeczył . Powiedział , że osoby do pracy sam sobie dobiera i nie wie na 

jakiej podstawie wójt to obiecywał . Ja nigdy w życiu nie opieram się na klamstrwie . Ja 

wczoraj miałem sprawę w Sądzie o to , że ujawniłem , że działka w Chojnowie dzierżawiona 

była za 97.20 złotych . Inną sprawę założył mi Jan Kowalski o to , że wydawaliśmy 

informator. Dzisiaj mnie ludzie zaczepiają i pytają dlaczego teraz nie wydajemy .Tak wygląda 

działalność wójta i jego krzyki , że ja kłamię . 

 

Wójt – wiele faktów pan przekręca , manipuluje to ja z całą konsekwencją to mowię jeszcze 

raz . To spotkanie na boisku to powiedziałem wprost, tak samo rozmawiałem na temat pani 

Sulki i żadnego tam kłamstwa nie było . Ja dażę pana ograniczonym zaufaniem i weryfikuję 

wszystko co pan mówi.  

 

Radny Nosarzewski Witold – dwa lata walczyliśmy o to , że wiatraki są zlokalizowane wbrew 

planu zagospodarowania. Był wyrok Sądu . Pan Wójt stwierdził , że my nie potrafimy czytać i 

wyroku nie rozumiemy. Wójt po wyroku zaczął lokalizować wiatraki w okolicach Olszewca i 

Mchowa zupełnie bezpodstawnie .Ciągle nam zarzucał , że mamy poziom I klasy szkoły 

podstawowej . Wójt zaskarżył wyrok i w NSA przegrał z kretesem . 

 

Ad pkt. 23 

Wolne wnioski i zapytania . 

 

Pan Bartołd Tadeusz - sołtys sołectwa Chrostowo , nie zgodziłbym się z tym , że pieniądze za 

budynek w Czernicach Borowych mają iść na Czernice . Trzeba zwrócić członkom . Budynek 

jest GS-u.. Dlatego ostro zaprotestowałem . Musimy zareagować na pewne sprawy . 

 

Radny Polakiewicz Józef - członkowie mieli udziały i je mogli wycofać , a jeżeli to GS 

winien im zwrócić. 

 

Przewodniczący Rady – zabezpieczenia wobec członków spółdzielni przeważnie nie mają z 

czego zabezpieczyć . 

 

Pan Borkowski Andrzej – sołtys sołectwa Borkowo Fal. – pytam kiedy będą remontowane 

drogi smołowe , bo są dziury.  

Wójt - mamy porozumienie z powiatem i za około 2 tygodnie możliwa jest realizacja . 

 



Radny Nosarzewski Witold - w uzasadnieniu do uchwały budżetowej jest zapis  

o zwrocie za olej napędowy z wyroków sadowych. Czy możecie nas ostrzec z jakich źródeł 

unikać zakupu oleju . 

Wójt – żeby ustrzec , w latach ubiegłych były faktury od nieuprawnionych sprzedawców . 

Faktury fałszywe i sąd uznał , że niesłusznie rolnicy pobrali zwrot za zakupiony olej i muszą 

zwrócić dopłaty. Procedura sądowa trwa długo , dlatego jest z przed kilku lat . 

 

Ad pkt. 24  

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął VI sesję Rady. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokółowała 

Bożena Romanik 
 


